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OGLASI

Izlozi pekara oblepljeni su 
oglasima kojima se traže 
radnici. Tragom tih oglasa 
moja rođaka koja je bez 
posla prijavila se na jedno 
takvo radno mesto u pekari. 
Nije izdražala dugo. Ne 
zato što neće da radi već 
zato što je bila prinuđena 
da radi i kao prodavac i kao 
pekar i kao čistačica… Za 
zaradu ispod minimalca. 
Kako je moja rođaka već 
zašla u petu deceniju nije 
mogla i zbog toga više da 
izdrži. Eto, zbog čega se 
niko ne javlja na te oglase. 
Na drugim mestima, opet, 
neće ni da čuju za radnika 
koji je stariji od 40 godina. 
I tako godine prolaze, a 
starijima niti ide radni staž 
niti su kome potrebni. Kad 
su potrebni prinuđeni su da 
rade za siću. A penzija se 
čini kao nemoguća misija. 
Ovoga puta ne vredi ni 
pominjati da je sve više 
rada na crno, bez socijalnog 
i zdrastvenog osiguranja. 
Ne vredi ni pominjati 
poslodavce koji radnike 
primaju tek na onoliko 
vreme koliko ne moraju 

plaćati doprinose. I sve 
se to čini tako normalnim 
da više niko ne reaguje. 
Nema šta nismo mi u 
neoliberalizmu mi smo 
još u robovlasničkom 
sistemu, ako ne teorijski ono 
praktično, što je još gore.

ŠTA KUPUJEMO?

Slično neredu koji vlada u 
zoni zapošljavanja, je nered 
u zoni potrošača. Priča mi 
moj prijatelj kako je kupio 
tobož nemački šampon 
za kosu koji je skupo 
platio a koji se naveliko 
reklamira sa nacionalnih 
televizija.Kad ono jadac. 
On misli da šampon nije 
ne nemački, a ako i este, 
nije onog kvaliteta koji se 
reklamira. Odgovaram mu 
da ni doktori koji reklamiraju 
različite proizvode nisu 
pravi doktori već glumci 
odeveni u bele uniforme sa 
titulom dr. Tek da se zna. 
Ali tako je i u zemljama 
Evropske unije. Eto, netom 
se Slovaci pobunili, da 
su na njihovom tržištu isti 
proizvodi koji se prodaju 
i u Nemačkoj različitog, 
odnosno lošijeg kvaliteta, 
da na amabalaži piše 
jedna gramaža, a zapravo 
je manja od napisanog. 
U Slovačkoj se potrošači 
bune, a novine pišu nije naše 
tržište „kanta za đubre“. 
Šta tek mi kupujemo?

BOTOVI

Ljudi  se čereče po 
društvenim mrežama, 
često samo zato što imaju 
drugačije mišljenje, stav, 

pogled na svet. Iza napada 
botova često se kri ju 
nedokučivi motivi. Ljudima 
se tako preko društvenih 
mreža može napravit i 
pakao od života. Nema u toj 
komunikaciji botova ni malo 
tolerancije, etike, ljudskosti, 
principijelnosti. Pljuvačina 
je postala uobičajeni 
način saopštavanja svoga 
mišljenja, a svako ko ne misli 
tako, može lako biti meta 
napada.

Nešto mislim, uskoro neće 
biti potrebni ni novinari, ni 
mediji. Svako danas može 
biti novinar na društvenim 
mrežama. Razlika je jedino 
što novinari još uvek 
podležu Kodeksu časti 
koje su donela novinarska 
udruženja. Dakle, ipak 
neka kontrola za razliku od 
botova-novinara.

LYIRIKLINE

Ipak ima dosta pozitivnog u 
savremenoj kompjuterskoj 
komunikacij i .  Tako, na 
primer, ljubitelji poezije, 
mogu da pronađu sajt 
lyirikline na kome pesnici 
govore svoje stihove. Ima 
na tom sajtu i naših pesnika. 
Zato uživajte uz ovaj sajt, 
udaljite se od svakodnevice, 
bar u ovim vrelim letnjim 
danima.

ODMARALIŠTA

Netom je jedan državni 
službenik u programu 
RTS-a, objašnjavajući da je 
na hrvatskom primorju više 
zgrada, odmarališta, koja su 
u vlasništvu srpskih gradova 
i firmi, pomenuo i zgradu u 
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UVODNIK

Vodicama koja je pripadala 
opštini Apatin. Država Srbija 
nema pravna sredstva da 
vrati tu imovinu vlasnicima, 
deo tih odmarališta je već 
otuđen, prodat ili propada. 
Vlasnici zgrada mogu 
da tuže pred hrvatskim 
sudovima, a ako tu budu 
oštećeni, mogu se tužiti 
sudu u Starzburu, reče taj 
službenik. Znači, „puj pike 
ne važi“.

No, pišem ovo zato što 
sam se setila čuvene 
zgrade odmarališta opštine 
Apatin na Bledu. Tadašnje 
rukovodstvo je ovu zgradu 
uspelo da koliko-toliko 
naplati. A setih se kako je 
Bled dugo godina u našoj 
varošici bio predizborni trik. 
Te prodat je jeftino, te neko 
ušičario, te nije morao da se 
proda, jer tobož sve bi nama 
pripalo kad se račiste odnosi 
između eks republika Juge. 
Eto, vidimo sad, posle više 
od dve decenije, kako su 
nam pripala odmarališta 
na Silbi i Vodicama. Ali, 
bilo je to, kada je tadašnja 
predizborna priča kružila 
gradom, dobar marketing 
„stare škole“.

Sofija Pualić Špero
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AKTUELNOSTI

Počeli radovi na 
rekonstrukciji ulice 

Petefi Šandora, na mestu 
nekadašnje pijace

Uređen prostor ispod 
šetališta kraj Dunava

Svilojevački park bogatiji za 
teretanu na otvorenom  

Započeli su radovi na 
uređenju ulice Petefi 
Šandora, na mestu gde je 
nekada bila pijaca. Najpre 
će biti zamenjene cevi za 
atmosfersku kanalizaciju, 

a odmah potom krenuće se 
u rekonstrukciju trotoara i 
parkinga. Rok za završetak 
radova je 60 dana. 
Vrednost investicije iznosi 
oko 8,5 miliona dinara i sva 

P a r k  u  Sv i l o j e v u 
godinama je mesto 
okupljanja za najmlađe 
stanovnike ovog sela, 
naročito zbog igrališta 
koje se u njemu nalazi. 
Poslednjih godina se 
igralište renoviralo, a od 
ove godine, zahvaljujući 
akci jama MO SNS 
Svilojevo, park je bogatiji 
za terene za odbojku 
na pesku i mali fudbal. 
- Poslednje što je u 
parku izgrađeno, ovoga 
p u t a  z a h v a l j u j u ć i 
lokalnoj samoupravi, je 
teretana na otvorenom, 
a što će biti razlog više za 

sredstva su obezbeđena iz 
budžeta opštine Apatin.

- Još jedno od naših 
predizbornih obećanja 
odnosi se upravo na uređenje 
ulice Petefi Šandora. Radi 
se na menjanju cevi za 
atmosfersku kanalizaciju, 
a nakon toga kreće se u 
postavljanje novih staza od 
behatona i parking mesta. 
30 dana je rok za zamenu 
cevi, a nakon toga isti rok je 
predviđen za postavljanje 
behatona. Mi ćemo se, u 
dogovru sa investitorima, 
potruditi da se obe radnje 
rade istovremeno, a sve s 
ciljem da radove završimo 
ranije i uštedimo vreme, 
rekla je Dubravka Korać, 
zamenica predsednika 
opštine Apatin.

Jelena Kosanović

Svilojevčane da posete 
svoj park. Osnovni cilj 
nam je promovisanje 
zdravog sportskog duha 
kod omladine. Ono što je 
sigurno, to je da na ovome 
nećemo stati, te ćemo 
se i ubuduće truditi da 
obezbedimo što bolje 
i sadržajnije uslove za 
život stanovnika ne samo 
Svilojeva, već i ostalih 
sela opštine Apatin, 

istakao je David Nađ, 
pomoćnik predsednika 
opštine za nacionalne 
manjine.

Jelena Kosanović

Z a h v a l j u ć i  s a r a d n j i 
Opštinske uprave opštine 
Apatin i VPD Zapadna 
Bačka, od šiblja je očišćen 
prostor ispod šetališta kraj 
Dunava, i to u kompletnom 
potezu od r ibarske 
centrale do kajak kućice.

Ovaj deo grada godinama 

iza nas je ružio apatinsko 
šetalište jer se bukvalno 
sa  po jed in ih  delova 
šetališta od šiblja nije 
mogao videt i  Dunav. 
Sada je ta slika potpuno 
drugačija, a u planu je i 
nastavak uređenja ovog 
dela našeg grada.
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Izbori za članove Saveta MZ 
opštine Apatin biće održani 

6. avgusta

Ljubitelji funkcija, Smiljanić i Bakić - Da li će nas njihova 
bahatost koštati uređenja još jedne plaže?!

Predsednik Skupšt ine 
opštine Apatin, dr Dragan 
Rastović, raspisao je izbore 
za članove Saveta mesnih 
zajednica opštine Apatin 
za 6. avgust 2017. godine 
i to za Mesnu zajednicu 
Apatin, Mesnu zajednicu u 
Romskom naselju na teritoriji 
naseljenog mesta Apatin, 
Mesnu zajednicu Sonta, 
Mesnu zajednicu Prigrevica, 
Mesnu zajednicu Kupusina i 
Mesnu zajednica Svilojevo. 
 

- Rokovi za vršenje izbornih 
radnji počeli su da teku 
od 23. juna, a učesnici 
na izborima mogli su da 
podnesu izbornu listu 
najkasnije do 21. jula u 24 
časa, tačnije 15 dana pre 
dana izbora, rekao je za 
025info Dušan Grozdanić, 
predsednik Opštinske 
i z b o r n e  k o m i s i j e . 
 
Nakon što je Izborna komisija 

opštine Apatin donela 
rešenje o određivanju i 
spajanju pojedinih biračkih 
mesta, možemo zaključiti 
da će se u Apatinu glasati na 
ukupno šest biračkih mesta, 
u Sonti i Prigrevici na tri, a 
u Kupusini i Svilojevu na po 
jednom biračkom mestu.

Zbirne izborne liste za 
Apatin predali su lista “Za 
napredni Apatin”, lista 
“dr Živorad Smiljanić - 
Socijalistička partija Srbije” 
i “Republikanska stranka 
Apatin”. Za Romsko naselje 
predata je lista “Za bolje 
Romsko naselje”, a za Savet 
Mesne zajednice Prigrevica 
l i s t e  “ Z a  n a p re d n u 
Prigrevicu”, “dr Živorad 
Smiljanić - Socijalistička 
partija Srbije” i “Srpska 
radikalna stranka”. Kada je 
u pitanju Kupusina, predate 
su dve liste “Za naprednu 
Kupusinu” i “Za Kupusinu 
- za naše selo”, za Sontu 
takođe dve “Za naprednu 
Sontu”  i  “dr Živorad 
Smiljanić - Socijalistička 
partija Srbije”, a za Svilojevo 
jedna izborna lista “Zajedno 
za Svilojevo”.

Detaljnije o svemu možete 
saznati na zvaničnom sajtu 
opštine Apatin.

POLITIKA

Nakon što je doneta odluka 
o raspisivanju izbora za 
članove Saveta Mesnih 
zajednica na teritoriji opštine 
Apatin i predate izborne 
liste, veliko iznenađenje 
većine naših sugrađana bila 
je kandidatura Živorada 
Smiljanića i Miodraga 
Bakića. Niko nije sumnjao 
u to da će socijalisti predati 
listu, ali s obzirom na to 
da su Bakić i Smiljanić 
već odbornici u Skupštini 
opštine Apatin, ne čudi 
iznenađenje. Predsednik 
o p š t i n e ,  z a m e n i k 
predsednika opšt ine , 
predsednik Skupšt ine 
o p š t i n e ,  o d b o r n i c i 
Skupštine opštine, kao i 
članovi Opštinskog veća, 
ne mogu istovremeno 
obavl jat i  funkci je  u 
Savetima Mesnih zajednica 
koje su osnovane na 
teritoriji te opštine, jer je to u 
suprotnosti sa obavezama 
funkcionera propisanim 
odredbama čl. 27. st. 2. 
i 3. Zakona o agenciji za 
borbu protiv korupcije 
(,,Službeni glasnik RS’’, 
br. 97/08, 53/10, 66/11-
YC, 37/13-YC). Odbornik u 
Skupštini opštine učestvuje 
u donošenju odluke o 
utvrđivanju sredstava iz 
budžeta namenjenih za rad 
Mesnih zajednica i odluka 
o davanju saglasnosti na 
finansijski plan Mesne 
zajednice, a član Opštinskog 
veća učestvuje u utvrđivanju 
predloga budžeta iz 
kog se finansira Mesna 
zajednica.  Predsednik 

opštine je naredbodavac 
za izvršenje budžeta, pa 
stoga istovremeno vršenje 
javne funkcije odbornika, 
predsednika SO, člana 
OV, odnosno predsednika 
o p š t i n e  i  z a m e n i ka 
predsednika opštine i 
funkcije člana Saveta MZ, 
koja se smatra obavljanjem 
drugog posla, nije spojivo 
i suprotno je obavezama 
funkcionera da stvara i 
održava poverenje građana 
u savesno i odgovorno 
vršenje javne funkcije i da 
izbegava stvaranje odnosa 
zavisnosti prema licu 
koje bi moglo da utiče na 
njegovu nepristrasnost u 
vršenju javne funkcije koje 
su propisane odredbama 
čl. 27. st. 2. i 3. Zakona o 
Agenciji. 

Da li Bakić i Smiljanić 
ne poznaju zakon ili se 
oglušuju o njega?! 

Važno je napomenuti da 
je funkcija odbornika SO 
Apatin plaćena 10.000 
dinara, dok se funkcija člana 
Saveta Mesne zajednice 
ne plaća. U slučaju da 
ipak odluče da ostanu 
odbornici,  izbori će se 
morati ponoviti, a što će 
građane opštine Apatin 
koštati dodatnih 2 do 3 
miliona. Uređenje gradske 
plaže koštalo je toliko. 
Kako stoje stvari, Bakić i 
Smiljanić, koji su odavno 
poznati široj javnosti po 
bahatom trošenju novca iz 
opštinske kase, smatraju 

da je to nebitno. Mnogo 
je važnije da oni sebi 
obezbede funkcije koje 
će im biti ,,isplativije’’. 
Zato sede na dve stolice i 
čekaju da se završe izbori, 
pa će nakon ,,sabiranja i 
oduzimanja’’ odlučiti koju će 
funkciju odabrati. Nameću 
se pitanja: Zar apatinski 
socijalisti više nemaju 
članova koji su zaslužili 
svoje mesto na njihovoj 
listi? Zašto se Bakić i 

Smiljanić nisu odrekli 
odborničkih mesta pre 
kandidature za članove 
Saveta MZ? Zašto više ne 
veruju svom biračkom telu 
i moraju čuvati ,,rezervna 
mesta’’?
Sve u svemu, epilog sledi 
vrlo brzo, čim se završe 
izbori za članove Saveta 
Mesnih zajednica. Već 
tad ćemo saznati kako 
će se sve ovo odraziti na 
građane opštine Apatin.
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Održana 25. sednica 
Opštinskog veća

opštine Apatin

Još jedan radni vikend za 
prigrevačke i sonćanske 

naprednjake

Na prvoj elektronskoj 
s e d n i c i  O p š t i n s ko g 
veća opštine Apatin 
usvojena je odluka o 
odobravanju postupka 
davanja u zakup poslovnih 
prostorija - apoteke u 
Apatinu, Sonti, Prigrevici, 
Sv i lo jevu i  Kupusin i .  
 
Jedna od tačaka 25. sednice 
Opštinskog veća opštine 
Apatin ticala se odluke 
o davanju na korišćenje 
opreme na plaži na Dunavu 
JP za upravljanje putničkim 
pristaništem i marinom 
Apatin. Usvajanjem ove 
odluke, „Marina“ će voditi 
računa o inventaru na 
plaži, spasilačkoj službi, 
naplati ležaljki i ostalim 
potrebama na plaži . 
Usvajanjem predloga 
pravi ln ika o prenosu 
sredstava iz budžeta 
opštine Apatin Mesnim 
zajednicama na teritoriji 
naše opštine, usklađeni 
s u  i z n o s i  p r i m a n j a 
zaposlenih u Mesnim 
zajednicama, kao i troškovi 
t e l e fo n a ,  i n t e r n e t a , 
kancelarijskog materijala, 
higijene, reprezentacije 
i  s l u ž b e n i h  vo z i l a . 
Članovi Opštinskog veća 
usvojili su predlog rešenja 
o odobravanju sredstava 
iz tekuće budžetske 
rezerve Opštoj bolnici 
u Somboru ,,Dr Radivoj 
Simonović’’ - sala za 
katetarizaciju.  Naime, 
pokrajina je obezbedila 
o p re m u ,  a  b o l n i c a 

prostoriju koju je trebalo 
opremiti. Opština Apatin 
takođe je učestvovala 
u izgradnji ,,Angio sale’’, 
te će u budućnosti moći 
da je koriste i građani 
a p a t i n s k e  o p š t i n e . 
Na 25. sednici OV usvojena 
je i odluka o visini naknade 
štete oštećenim licima 
nastale usled napada 
napuštenih životinja, radi 
mirnog rešavanja spora. 
Od februara meseca, pa do 
početka jula tekuće godine 
podneto je 25 zahteva. Sa 
17 zahteva dogovoreno 
je vansudsko rešavanje 
spora, dok će preostalih 
8 ući u sudski spor. 
 
Članovi OV doneli na sednici 
su doneli odluku o izboru 
programa i projekata 
kojima se iz budžeta 
opštine Apatin dodeljuju 
sredstva za potsticanje 
programa i projekata 
od javnog interesa koje 
re a l i z u j u  u d r u že n j a . 
Sredstva su dodeljena po 
raspisivanju konkursa, po 
pravilniku koji je donesen 
u februaru tekuće godine. 
Zbog povećanja troškova 
koja su usledila dobijanjem 
na korišćenje opreme 
na plaži na Dunavu koja 
je iziskivala angažovanja 
sezonskih radnika, usvojen 
je predlog o izmeni 
zaključka o rasporedu 
odobrenih subvencija po 
mesecima JP za upravljanje 
putničkim pristaništem i 
marinom Apatin.

POLITIKA

Zahvaljujući aktivistima 
Mesnih odbora SNS Sonta 
i Prigrevica, autobuska 
stajališta u Sonti dobila 
su klupe, a Prigrevčani 
uređeno dečije igralište 
kod vodotornja.

Meštani Sonte ubuduće će 
moći da sede ispod svojih 
stajališta dok čekaju prevoz. 
Naime, u akciji MO SNS 

Sonta, a koja je sprovedena 
u ovom selu, sonćanski 
aktivisti, uz pomoć svojih 
kolega iz Apatina, su na 
stajalištima u svom selu 
prvo montirali nosače, 
a nakon što su ofarbali 
drvene delove klupe, 
montirali i njih. U okviru 
iste akcije, unutrašnjost 
stajališta je ošmirglana i 
ofarbana, te su na taj način 
stajališta zaštićena od svih 
vremenskih uslova.

Aktivisti MO SNS Prigrevica 
okupili su se kod vodotornja 
kako bi renovirali igralište za 
svoje najmlađe sugrađane. 
U okviru akcije, svi drveni 
predmeti koji su dotrajali na 
spravama zamenjeni novim, 
a nakon toga su kompletne 
sprave i ofarbane. Takođe, 
ofarbana je i ograda oko 
jednog od simbola sela, 
prigrevačke biblioteke.
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             POLITIKA

U susret izborima: Za naprednu opštinu Apatin

LISTA ,,ZA NAPREDNI APATIN’’

SLOBODAN OBRADOVIĆ, profesor 
fizičkog vaspitanja

SANjA ŠIJAN, profesor razredne 
nastave

TATOMIR GUSLOV, preduzetnik

SLAĐANA KASAPOVIĆ RAJIĆ, inžinjer 
šumarstva

ALEKSANDAR JOVANOVIĆ, referent 
saobraćaja

DR BRANISLAV RAKETIĆ, lekar opšte 
prakse

JELENA ŠTETIĆ, inžinjer pejzažne 
arhitekture

MIROSLAV KOVAČEVIĆ, ekonomista

MIRJANA MILINOVIĆ, medicinska 
sestra

MILAN ĆALIĆ, elektro inžinjer

RADE ČUGALj, pivarski tehničar

LISTA ,,ZA NAPREDNU 
PRIGREVICU”

GORAN NESVANULICA, tehničar 
pivarstva

NIKOLA MIOČINOVIĆ, ekonomista

TAMARA PANDžIĆ, master inžinjer 
građevinarstva

BRANISLAV NARANČIĆ, instalater 
vodovoda i grejanja

MILANA VUČETIĆ, administrativni 
radnik

DRAGAN MILANKOVIĆ, mašinski 
tehničar

NIKOLA RAKIĆ, mašinski tehničar

MILICA ZORIĆ, ekonomista

NOVICA JAKOVLjEVIĆ, instruktor 
vožnje

LISTA ,,ZA NAPREDNU SONTU’’

DEJAN STOJAKOVIĆ, poljoprivrednik

DEJANA RADOJČIĆ, preduzetnik

STEVAN MIHALJEV, saobraćajni 
tehničar

STIPAN BLAŠKOVIĆ, profesionalni 
vozač

DRAGAN DURAKOVIĆ, mašinski 
tehničar

IVAN MATIĆ, poljoprivredni tehničar

SAŠA KRSTIN, železničar

SANJA JAKŠIĆ, medicinska sestra

SRĐAN ĐURĐEVIĆ, saobraćajni 
tehničar

LISTA ,,ZAJEDNO ZA SVILOJEVO, 
EGYÜTT SZILÀGYIÉRT’’

MARIJANA KARAN, ugostitelj

ATILA RIŽANJI, profesor geografije

DIJANA RADOJČIĆ, službenik

FLORIAN FRANCIA, profesor fizičkog

SANJA MACANOVIĆ, frizer

TIBOR KESEG, poljoprivredni tehničar

VELIMIR LEMAJIĆ, preduzetnik

LISTA ,,A HALADÓ KUPSZINÁÉRT - 
ZA NAPREDNU KUPUSINU’’

IBOJKA GUŽVANJ, matičarka

MARIA MOLNAR, zemljoradnica

BRANISLAVA JOVANOVIĆ, radnica

MIHALJ SURAP, ugostitelj

ĐURO MANDIĆ, aplikator marketinga

ALEKSANDAR PRISLINGER, autolimar

NIKOLA DRAGOSAVAC, automehaničar

U završnici priprema za 
predstojeće izbore za 
članove Saveta Mesne 
zajednice na teritoriji opštine 
Apatin, predstavljene su 
sledeće liste i programi: 
,,Za napredni Apatin’’, ,,Za 
naprednu Prigrevicu’’, ,,Za 
naprednu Sontu’’, ,,Zajedno za 
Svilojevo, Együtt Szilàgyiért’’ 
i A haladó Kupszináért - Za 
naprednu Kupusinu’’.

- Koalicija okupljena oko 
Srpske napredne stranke, 
a koja podržava ovu listu, 
za nešto više od godinu 
dana, koliko je na vlasti u 
Apatinu, dokazala je da njena 
obećanja nisu samo prazne 
priče. Ovde mislim na veliki 
broj predizbornih obećanja, 
a koja su realizovana ili su 
na dobrom putu da budu 
realizovana. Neki od primera 
su uređenje gradske plaže, 
dugoočekivano uređenje 
ul ice Petef i  Šandora , 
proglašenje lučkog područja, 
obezbeđivanje sredstava za 
izgradnju nove vodovodne 
mreže, za izgradnju jaslica i 
još mnogo toga. Plan nam je 
da nastavimo istim tempom, 
odnoseći se prema novcima 
sv ih  građana opšt ine 
Apatin domaćinski. Osim 
rehabilitacije saobraćajne 
infrastrukture u našem 
gradu, u programu liste 
,,Za napredni Apatin’’ stoje i 

izgradnja behaton staza na 
groblju, održavanje atarskih 
puteva, kao i uređenje 
smetlišta i divljih deponija. 
Plan nam je da objekat 
jaslica izgradimo do kraja 
godine, a tu je i kompletna 
rekonstrukcija stare pijace. 
Ne smemo izostav i t i 
izgradnju dečijih i sportskih 
igrališta, sanaciju trotoara i 
kolskih prilaza, kao ni zamenu 
azbestnocementnih cevi u 
ulicama Dimitrija Tucovića 
i Prigrevačkoj, rekao je dr 
Branislav Raketić.:

- Što se Svilojeva tiče, 
mišljenja sam da je Srpska 
n a p r e d n a  s t r a n k a  u 
prethodnom periodu učinila 
zaista mnogo za ovo selo. 
Uredili smo igralište u parku, 
a koje je sada bogatije za 
teren za odbojku na pesku, 
teren za mali fudbal, kao 
i teretanu na otvorenom, 
uredil i  smo autobuska 
stajališta, privremeno veće 
MZ Svilojeva povećalo 
je novčanu naknadu za 
novorođeno dete sa 20 na 
60 hiljada dinara u ovom 
selu. Naša dela govore više 

od hiljadu reči. Ukoliko birači 
zaokruže imena sa naše 
liste, možemo samo obećati 
da ćemo nastaviti da se 
borimo za što kvalitetniji život 
meštana Svilojeva, rekao je 
Velimir Lemajić.

- Program koji želimo da 
sprovedemo u delo, ukoliko 
nam birači ukažu poverenje, 
jeste ambiciozan, ali  i 
realan. Najpre planiramo da 
završimo zamenu postojeće 
azbestno cementne mreže, 
potom i bioenerganu, a čija je 
vrednost 16 miliona evra, kao 
i drugu fazu Javnog skladišta 
u visini od 83 miliona dinara, 
čime bi se konačno otvorila 
mogućnost za nova radna 
mesta u selu. Takođe, želja 
nam je da poboljšamo 
usluge zdravstvene zaštite 
u Prigrevici, da trajno rešimo 
deponiju smeća, kao i da 
izgradimo pravoslavni hram. 
Ne smemo zaboraviti ni 
održavanje trotoara i puteva 
u selu, kao ni rekonstrukciju 
glavne ulice i postavljanje 
česmi na pijaci i Trgu heroja, 
istakla je Tamara Pandžić.

- Mnogi putnici koji prolaze 
našim selom komentarišu 
koliko je ono uredno, a 
sve to zahvaljujući našim 
meštanima. Oni su definitivno 

zaslužili da im se konačno 
izgradi pijaca, urede fekalna 
i atmosferska kanalizacija, 
srede saobraćajnice u selu, 
urede atarski putevi, izgradi 
trotoar za pešake, popravi 
elektro mreža na perifernim 
delovima naseljenog mesta, 
poprave tribine i ograde na 
fudbalskom stadionu, izgradi 
makadamski put u naselju 
Mandinovci, kao i put od 
tucanika u naselju Bubija, a 
takođe i očiste divlje deponije 
smeća. Ovo su polazne tačke 
sa kojih krećemo i to je ono 
što sigurno planiramo uraditi, 
izjavio je Dejan Stojaković.
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O p š t i n s k a  u p r a v a 
opštine Apatin, Savet 
z a  k o o r d i n a c i j u  i 
bezbednost saobraćaja 
na ter itor i j i  opšt ine 
Apatin, nastavila je akciju 
preventivnog delovanja, 
u cilju povećanja nivoa 
bezbednosti učesnika u 
saobraćaju, sa posebnim 
akcentom na bicikliste.  
Još jedna akcija sprovedena 
je u Kupusini. U okviru iste 
podeljeni su svetlosni 
u re đ a j i  b i c i k l i s t i m a , 
učesnicima u saobraćaju.  
Akcija je sprovedena u 

U Kupusini sprovedena 
akcija za bezbedniji 

saobraćaj

EKO KUTAK
Carstvo roda i patuljaka

Sačuvajmo tradiciju - nova 
emisija 025info televizije

P r o d u k c i j a  0 2 5 i n f o 
televizije priprema još 
jedan projekat. U pitanju 
je  autorska emis i ja 
„Sačuvajmo tradiciju“, 
a koja za cilj ima da u što 
boljem svetlu prikaže rad i 
trud kulturno umetničkih 
društava na teritorij i 
zapadnobačkog okruga. 
Autor emisije je Marko 
Lončar.
Folklor je jedan od najboljih 
načina da tradicija ne 
padne u zaborav, a kulturno 
umetnička društva su ta koja 
kroz koreografiju, pesme i 
običaje pokazuje kako su 
naši preci živeli, kako su se 
oblačili, kako su se zabavljali.  
 
Rad i trud KUD-ova mnogi 
olako shvataju, pri tome 
ne znajući uopšte koliko je 
teško voditi jedno društvo. 
Upravo zbog toga emisija 
„Sačuvajmo tradiciju“ želi 
barem malo da doprinese 
boljitku rada KUD-ova 

saradnji sa Ministarstvom 
u n u t ra š n j i h  p o s l ova 
(Odeljenje saobraćajne 
policije, Policijske uprave 
S o m b o r ,  P o l i c i j s k a 
i s p o s t a v a  A p a t i n ) .  
 
Sredstva, za nabavku 
s v e t l o s n i h  u r e đ a j a 
obezbeđena su od naplate 
novčanih kazni učinjenih 
prekršaja u saobraćaju, 
odnosno iz namenskih 
sredstava budžeta opštine 
Apatin.
Jelena Kosanović

U prostranom dvorištu 
porodice Mesaroš, među 
n e g o v a n i m  c v e ć e m 
različitih vrsta, smeštena 
su prava mala vajarska 
dela, figure roda i patuljaka. 
Sve je ručno izrađeno. 
Odlivke patuljaka i roda 
pravio je majstor Pivi, za 
farbanje je zadužena bila 
rođaka iz Beograda Ester 
Partenijević, za održavanje 
celog vrta Vera, a logistiku je 
pružala Lujza. Ovaj kutak za 
uživanje primetili su drugi, te 
su tako na ovom primeru u 

dvorištu porodice nikli i novi 
patuljci, koji su otputovali 
čak u BiH i Hrvatsku. Ovim 
je samo nastavljena tradicija 
iz vremena starog Apatin 
kad su gotovo sva dvorišta 
bila ukrašena patuljcima 
koji razveseljavaju decu 
i daju poseban ugođaj u 
ambijentu dvorišnih vrtova. 
A  vrt krasi još ofarban i 
očuvan stari bunar.  
Novina 025info će svaki 
vaš dobar predlog objaviti 
kao primer koji može da 
posluži drugima. Naravno 
objavljivaćemo i ružne 
pojave u gradu od divljih 
deponi ja do oronul ih 
fasada. Za sve predloge 
o uređenim baštama, 
b a l k o n i m a ,  l e p i m 
površinama ispred kuća, 
možete nas kontaktirati na 
broj: 061-807-3-110.
Sofija Pualić Špero

u našoj regiji, kao i da 
prestavi javnosti borbu 
svih divnih ljudi koji rade 
na očuvanju naše tradicije.  

025info televizija poziva sva 
zainteresovana kulturno 
umetnička društva sa 
teritorije zapadnobačkog 
okruga (Apatin, Kula, 
Sombor i Odžaci) da se 
prijave za učešće u emisiju 
„Sačuvajmo tradiciju“, 
da ispričaju svoju priču i 
predstave široj javnosti svoj 
rad. Sve što je potrebno 
jeste da na mejl adresu: 
re d a kc i j a @ 0 2 5 i n fo . r s 
sa naznakom „Emisija 
Sačuvajmo tradici ju“ 
pošaljete mejl sa osnovnim 
podacim KUD-a i kontakt 
telefon. Snimanja emisija 
, ,Sačuvajmo tradici ju’ ’ 
predviđena su za septembar 
mesec tekuće godine, dok 
će emisija doživeti svoju 
premijeru već u novembru.
Jelena Kosanović
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TID regata,  najveća, 
najduža i najstarijarečna 
r e g a t a  n a  s v e t u , 
boravila je u Apatin.  
Ova regata traje 61 dan i 
prevesla se 2080 km rekom 
Dunav. Veoma je popularna 
u svetu i, pored učesnika 
iz podunavskih zemalja, 
ima učesnike i sa drugih 
kontinenata. Na regati su 
zastupljena deca, odrasli 
i starije osobe oba pola. 
 
Svake godine TID Regata 
kreće iz nemačkog grada 
Ingolštadta, a završava se 
u bugarskom gradu Silistri. 
Organizator regate TID 
kroz Srbiju je Odbor za 
turizam Kajakaškog saveza 
Srbije

- Ove godine imamo oko 
120 učesnika iz podunavskih 
država, a tu su regataši iz 
Australije, Velike britanije 
i drugi. Drago mi je što je 
prva stanica u Srbiju baš u 
Apatinu zbog ove prelepe 
marine koja deluje izuzetno 
moderno, a i grad je veoma 
blizu, istakao je za 025info, 

Najveća, najduža i najstarija rečna rečna regata na svetu 
boravila u Apatin

ispred organizatora , 
Kajakaškog saveza Srbije, 
Predrag Bogdanović, 
prevodilac i vođa puta, i 
dodao kako je ova regata, 
kao najstarija na svetu, 
izuzetno značajna, a takođe 
i velika šansa za našu 
zemlju da je pred velikim 
brojem ljudi iz celog 
sveta ispromovišemo 
u najbol jem svetlu . 
 
Osnovno pravilo TID-a 
je plovidba Dunavom 
čamcima (kajak-kanu) 
ko je  pokreće čovek 
sopstvenom snagom po 
etapnim mestima koja se 
za svaku zemlju utvrđuju na 
Međunarodnoj Konferenciji. 
Dnevne etape su u 
proseku dužine oko 43 km.  
Etapnih mesta u našoj 
zemlji ima 14. Prvo mesto u 
koje regataši ulaze u Srbiji 
je Apatin. Ostala etapna 
mesta u našoj zemlji su: 
Bogojevo, Bačko Novo selo, 
Bačka Palanka, Novi Sad, 
Stari Slankamen, BEOGRAD, 
Smederevo-Jugovo, Veliko 
Gradište, Dobra, Donji 
Milanovac, Tekija, Kladovo 
i Brza palanka.

Od Ljiljane Krec, vd 
direktora JP za upravljanje 
putničkim pristaništem i 
marinom Apatin, saznajemo 
da je ovo preduzeće 
logistička podrška prihvata 
regataša u našem gradu, 
dok je organizator Turistička 

organizacija Apatin.

- Izuzetna nam je čast što 
smo upravo mi prvi u Srbiji 
domaćini ovako značajne 
međunarodne regate. 
Boravak regataša u Apatinu 
nije komercijalnog, već 
promotivnog tipa. Svaki od 
gostiju naš je potencijalni 
turista i u zavisnosti od 
utiska kakav ostavimo 
zavisiće i to da li će nam 
se neki od tih ljudi ponovo 
vratiti u budućnosti, rekla je 
Krecova.

Neki od regataša ove 
najveće rečne regate 
na svetu već su boravili 
u našem gradu, dok su 
mnogi od njih po prvi put u 
Apatinu. O utiscima sa ovog 
interesantnog putovanja, 
kao i o utiscima o nama 
kao domaćina, za 025info 
govorili su sami učesnici 
ovogodišnje TID regate.

- Prvi put smo Apatinu, 
a takođe po prvi put i 
učestvujemo na ovoj 
regati. Zaista uživamo, rekli 
su  Koni i Edmund, bračni 
par iz Nemačke koji je 
došao izuzetno atraktivnim 
drvenim kajakom iz 1910. 
godine. Čamac teži oko 50 
km i njegovi vlasnici kažu da 
je izuzetno udoban i siguran 
za plovidbu Dunavom.

- Ja sam sa severa Nemačke 
i već četvrti put učestvujem 
na TID regati. U Apatin sam 
i ranije dolazio i smatram 
ga za veoma lep gradić. 
Čekam da nam pristignu 
prijatelji, pa idemo u grad da 
nešto pojedemo i popijemo. 
Mnogo nam se sviđaju vaši 
srprsi hamburgeri, kroz 

osmeh nam je ispričao još 
jedan od regataša.

- Ja dolazim iz Austrije. Po 
prvi put sam u Apatinu i 
uopšte u Srbiji. Prvi utisci 
su fantastični i nadam se 
da će tako ostati do kraka 
putovanja, dodao je jedan 
od učesnika.

Predstavnik svake od 
zemalja učesnica TID 
regate  razmenio  je 
simbolične poklone sa 
domaćinima, a u ime 
opštine Apatin i Turističke 
organizacije Apatin, to 
je učinio Milan Škrbić, 
predsednik opštine.

U prijatnoj atmosferi i uz 
večeru koju je organizator 
pripremio za regataše, 
domaćini i gosti su se 
pozdravili. Učesnici regate, 
prepuni lepih utisaka, 
obećali su da će Apatin 
u budućnosti sigurno biti 
jedno od mesta koje će 
ponovo posetiti i preporučiti 
ga svojim prijateljima.

Jelena Kosanović
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Jaslice gotove do kraja 
godine, saznajemo od 

Dubravke Korać, zamenice 
predsednika opštine Apatin

Postavljanjem vodenog mobilijara, radovi na uređenju 
gradske plaže su završeni

Nakon što je opština Apatin 
od Ministarstva privrede 
dobila 16 miliona na već 
izdvojenih iz budžeta 22 
miliona dinara, naš grad 
konačno ima obezbeđena 
sva sredstva za izgradnju 
jaslica. 

Javna nabavka je već 
raspisana, ističe 29. avgusta, 
te se odmah posle toga 
kreće u izgradnju. 

Kako sazna jemo od 
Dubravke Korać, zamenice 
predsednika opšt ine 
Apat in ,  700 metara 
kvadratnih prostora za 
buduće jaslice, koji će 
biti dograđen u okviru 
već postojećeg vrtića u 
Bloku 112, biće mesto za 8 
novozaposlenih, a do kraja 
godine jaslice će već biti 
izgrađene.

- U toku je javna nabavka, 
a nakon izbora izvođača 
kreće se sa izgradnjom 
jaslica. Rok za završetak 
radova je 120 dana, što bi 
značilo da bi krajem ove 
godine trebali da dobijemo 
novu obrazovnu ustanovu 
jaslenog tipa. Predviđena 
je izgradnja oko 700m2 
prostora u kojima će biti 
tri jaslene grupe sa oko 
pedesetak dece. Takođe, 
u okviru objekta biće 
izgrađena i kuhinja koja je 
prilagođena deci jaslenog 
uzrasta.

Početak rada jaslica značio 
bi i 8 novozaposlenih u 
Predškolskoj ustanovi 
, ,Pčelica’ ’,  istakla je 
Koraćeva i dodala kako 
joj je posebno drago što 
su za relativno kratak 
vremenski rok, otkako je 
Srpska napredna stranka 
preuzela vlast, uspeli da 
obezbede sredstva za 
ovako značajnu investiciju, 
a koja će umnogome značiti 
građanima opštine Apatin.

Jelena Kosanović

Postavl janjem stene 
za penjanje i vaterpolo 
terena, gradska plaža 
u Apatinu dobila je 
svoj konačan izgled. 
Povodom završetka radova 
na uređenju gradskog 
kupališta  organizovana je 
konferencija za medije, 
a na kojoj je Milana Srdić, 
koordinator Kancelarije za 
mlade, istakla značaj ove 
investicije koju je iznela 
opština Apatin.

- Lokalna samouprava 

uvidela je da je uređenje 
gradske plaže u Apatinu 
jedna od bitnijih stavki, 
ne samo za našu lokalnu 
zajednicu, već i šire. S tim 
u vezi,  uređenje kupališta 
našlo na listi prioriteta za 
ovu godinu. Pored vodenog 
mobilijara, postavljeni su 
suncobrani i ležaljke, ali 
smo pre toga morali da 
odradimo veliki posao koji 
se odnosi na refulaciju 
peska i čišćenje prostora na 
plaži. Postavljene su i kabine 
za presvlačenje, biciklane, 
kao i nove kante za otpatke, 
pa se nadam da ćemo svi 
zajedno voditi računa o 
plaži i da će ona iz godine 

u godinu izgledati sve bolje, 
istakla je Srdićeva.

K o o r d i n a t o r k a  K Z M 
Apatin dodala je da je 
bezbednost kupača na 
prvom mestu, te su u 

skladu sa tim postavljene 
i čuvarske kućice gde dva 
čuvara svakodnevno motre 
na bezbednost kupača. 
Takođe, postavljena je sajla i 
znakovna signalizacija kako 
bi kupači bili bezbedni od 
skutera i ostalih motornih 
plovila.

- Ovako uređena plaža 
samo nam daje zadatak da 
smišljamo nove aktivnosti. 
K a o  k o o r d i n a t o r k a 
Kancelarije za mlade, mogu 
još da iskoristim priliku da 
najavim letnju sportsku ligu, 
a neka takmičenja moći će 
se odvijati na samoj plaži. 
Očekuje nas i Dan mladih, 

Beach fest, žurke. Nadam se 
da ćemo uspeti organizovati 
i igre na vodi, jer sad i za to 
imamo mogućnosti. Ovom 
prilikom pozivam sve mlade 

koji imaju neku ideju da 
kontaktiraju KZM, rekla je 
Milana za 025info.

Jelena Kosanović
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Dom za stare i penzionere 
Apatin u IPA programu 

prekogranične saradnje

U apatinskoj biblioteci održana tribina na temu 
porodičnog nasilja

Na svečanoj konferenciji 
održanoj u Skupštini 
Autonomne pokrajine 
Vojvodine potpisani su 
ugovori za 9 projekata 
prihvaćenih u okviru 
prvog poziva za dostavu 
projektnih predloga 
Interreg IPA programa 
p r e k o g r a n i č n e 
s a ra d n j e  H r va t s ka 
– Srbi ja .  Vrednost 
ugovorenih projekata 
iznosi 7,6 miliona evra. 
Od 127 prijavljenih 
projekata, Zajednički 
odbor  za praćenje 
je na osnovu prvog 
poziva za finansiranje 
odabrao 24 projekta 
u k u p n e  v re d n o s t i 
preko 18 miliona evra. 
 
Pokrajinski sekretar 
za regionalni razvoj, 
m e đ u r e g i o n a l n u 
saradnju i  lokalnu 
samoupravu, Ognjen 
Bjelić, u pozdravnom 

obraćanju izrazio je 
zadovol jstvo što je 
konferencijom pokrenut 
program koji predstavlja 
nastavak frekventne 
i  uspešne saradnje 
između dve zemlje. 
O d a b r a n i  p r o j e k t i 
usmereni su na četiri 
tematska područja : 
unapređenje kvalitete 
javn ih  soc i ja ln ih  i 
zdravstvenih usluga, 
zaštitu životne sredine 
i biološke različitosti, te 
promovisanje održive 
energije i energetske 
e f i k a s n o s t i ,  r a z vo j 
tur izma i  očuvanje 
kulturne i  pr irodne 
baštine, kao i jačanje 
konkurentnosti i razvoj 
poslovnog okruženja. 
U okviru  projekta 
ReGerNet sa strane 
R e p u b l i k e  S r b i j e 
učestvuju Gerontološki 
Centar Subotica i Dom 
za stare i penzionere 
Apatin, a sa strane 
Republike Hrvatske 
Dom za stare i nemoćne 
osobe Đakovo i Dom za 
starije i nemoćne osobe 
Osijek. Ukupan budžet 
projekta je 526.361,10 
Evra, a usmeren je na 
razvoj i unapređenje 
mreže vaninstitucionalne 
zaštite starih i nemoćnih.

Jelena Kosanović

U organizaciji Centra 
za socijalni rad Apatin, 
a uz tehničku podršku 
Opštinskog kulturnog 
centra Apatin, u Narodnoj 
b i b l i o te c i  , , M i o d r a g 
Borisavljević’’ održana 
je javna tribina na temu 
„Prevencija porodičnog 
nasilja i primena novog 
zakona u sprečavanju 
porodičnog nasilja“. 

Na tribini su govoril i 
Nikolina Sučević, socijalni 
radnik i vd direktora Centra 
za socijalni rad Apatin, kao 
i Milka Basta, socijalni 
radnik iste ustanove. 
Jedan od predavača bio je i 
Vladimir Turudija, policijski 
službenik PS Apatin.

- U okviru svojih redovnih 
akt ivnost i ,  Centar za 
socijalni rad ima predviđene 
i  aktivnosti  u koj ima 
upoznaje građane sa 
novitetima iz ove ustanove. 
Tema koja je uvek aktuelna, 
pogotovo sad sa primenom 
novog zakona, jeste tema 
sprečavanja porodičnog 
nasilja. Uskoro se u Apatinu 
otvara i Savetovalište 
za sprečavanje nasilja u 
porodici, pa je i to jedan od 
razloga ove javne tribine. 
Tribina je organizovana da 
bismo još jednom ponovili 
šta je to porodično nasilje, 
da bismo razbili  neke 
predrasude koje postoje, a 
takođe i da bismo upoznali  
širu javnost sa time kakvi 
su sad mehanizmi koji se 
pokreću za zaštitu žrtava 
nasilja, jer je stupanjem 

na snagu novog zakona 
promenjena inadležnost, 
kao i mogućnosti Centra 
za socijalni rad, policije, 
tužilaštva i sudstva, rekla 
je za 025info Nikolina 
Sučević, vd direktora CSR 
Apatin.

Nasil je u porodici je 
ponašanje kojim jedan član 
porodice ugrožava telesni 
integritet, duševno zdravlje 
ili spokojstvo drugog člana 
porodice. Nasilje u porodici 
je pojam koji se obično 
odnosi na nasilje između 
supružnika ili supružničko 
zlostavljanje, ali takođe 
može da se odnosi i na 
nevenčane intimne partnere 
ili jednostavno ljude koji žive 
zajedno. Nasilje u porodici 
je fenomen koji je prisutan u 
svim zemljama sveta i u svim 
kulturama. Svest o nasilju 
u porodici, kao i shvatanje 
i dokumentovanost ovog 
prestupa, razlikuju se od 
zemlje do zemlje. Prema 
podacima Viktimološkog 
društva Srbi je,  svaka 
četvrta žena na Balkanu trpi 
nasilje u porodici. Ankete 
pokazuju da je gotovo 50 
odsto ispitanika bilo žrtva 
nasilja, a oko 80 odsto njih 
nikad nije prijavilo nasilnika. 
Ovom tribinom organizator 
je želeo da skrene pažnju 
javnosti na ovaj problem, a 
sa kojim se svakodnevno 
susrećemo. Od Milke Baste, 
socijalnog radnika CSR 
Apatin, saznajemo da celo 
društvo snosi odgovornost 
i da je dužnost svakog od 
nas, da ukoliko primetimo 

nasilje, isto i prijavimo 
nadležnim institucijama. 

- Ako zatvaramo oči, ako 
ćutimo o nasilju, ako se 
pravimo da se ništa ne 
dešava, nismo pomogli 
žrtv i ,  n ismo pomogl i 
društvu. Na taj način smo 
saučesnici i nismo manje 
nasilni od onoga ko čini 

nasilje. Zato je važno da se 
osvestimo. Nasilje nije samo 
briga porodice, već briga 
kompletnog društva i zbog 
toga moramo biti odgovorni 
članovi društva, jer je to 
jedini način da stanemo na 
put nasilju, istakla je Basta.

Jelena Kosanović
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SONĆANSKI ČUVARI 
POVIJESTI

Kazuki villa - A dunamellék 
elfelejtett gyöngye

Zahvaljujući tradici j i 
prenošenja obiteljskih 
uspomena sa koljena 
na koljeno, Sonta, selo 
u apatinskoj općini, 
je pretvorena u pravu 
riznicu starih predmeta 
koji sa setom prohujalih 
v r e m e n a  p o v i j e s t 
selu daju na čuvanje  
generacijama  koje 
dolaze. Kad bi se malo 
pažljivije zašlo po seoskim 
kućama, „pročešljali“ 
tavani odavno uvijeni u 
paučinu, došlo bi se do 
saznanja da je Sonta u 
stvari jedan veliki muzej 
– Čuvar starih prohujalih 
vremena kad je „Život 
tekao u laganom ritmu“. 
Svaka kuća ima po neki 
predmet, sliku, a da ne 
pričamo o rukotvorinama 
starih Sonćana i Sonćanki.
Tragom te lijepe tradicije 

prenosimo vam jedan 
zanimljiv detalj. U jednoj 
sonćanskoj kući počasno 
mjesto zauzima lijepo 
očuvana škrinja na kojoj 
jasno piše: “Kata Šimič”, 
uz godinu (vjerojatno) 
uporabe - 1928 .  Po 
riječima domaćina, to 
je škrinja njegove bake 
iz djevojačkih dana i 
služila je za odlaganje 
djevojačke odjeće, a tako 
je i opremljena, sa sve 
ugrađenim ogledalom 
u sebi. Nova vremena 
nose neka nova pravila, 
ali Sonta i dalje ostaje 
usamljena oaza lijepih 
uspomena.

Miodrag Baćanov

Tekst  na  hrvatsk i 
prevela: Dragana Zlatar 
Silađev

Amint letérünk a „vagonok” 
felé vezető aszfaltútról, a 
járókelő betér az érintetlen 
te rmészet  t i tokzatos 
birodalmába, amelyet 
csak az Apatin környéki 
horgászok ismernek, akik 
ehhez a tájhoz kötötték 
é letüket .  A környék 
hagyományos központja 
a kupuszini csárda – a 
„Smuđ” sporthorgász 
e g y e s ü l e t  o t t h o n a . 
Ide jönnek és innen 
indulnak a horgászatra és 
lélekpihentető üdülésre 
vágyó emberek. A pihentető 
horgászás megzavarása 
miatt nem ajánlott a 
csónakmotor használata, 
ezért evezéssel indulunk 
az érintettlen természeti 
kincsek felkutatására, vagy 
ahogy egy siheder mondta 
oda, ahol „Csak a víz hangja 
hallatszik”. A természet 
ezen szelídségének néma 
őrei a szürke gémek, a 
hattyúk és a csicsergő 
madarak. A vízpartra letér 
néhány vaddisznó is, hogy 
szomját oltsa és teleegye 
magát feketeeperrel, amely 
itt bőségessen terem. Ez 

az eper a horgászoknak 
is hasznára válik, mivel a 
vízbe hulló eper maga köré 
gyűjti a halakat és már itt 
is a jó fogás lehetősége. 
A természet itt mindent 
szépen „elrendezett”. Itt 
található még a „Štuka”, 
a zombori sporthorgász 
egyesület otthona is. 
Ettől párszáz méterrel 
arrébb helyezkedik el a 
természet harmóniájába 
rejtett híres „Kazuki villa”. A 
régi idők néma őre, amely 
fénypontjának teljében 
e l ő k e l ő  v e n d é g e k e t 
fogadott. Jugoszlávia és 
a világ legkiemelkedőbb 
egyéniségei jártak ide 
vadászni. Gyakori látogatója 
volt e környéknek Josip 
Broz Tito, és míg ő a 
szomszédos „Tikves”-
en  tartózkodott, addig 
tábornokai és a kísérete a 
kazuki villában pihentek. 
Az öreg horgászok állítása 
szerint gyakori vendég 
volt Michael Schumacher 
is, az autóversenyzés 
kiemelkedő egyénisége. A 
villa ma már elhanyagolt és 
elhagyatott. Látszik rajta az 

idő múlása, amely nyomott 
hagyott  az épületen 
valamint a szomszédos 
gondnoki házon  is. Ennek 
ellenére, mindkettő, bár 
elhagyatottan, de szépen 
elrejtőzött a természet 
g y ö ny ö r ű s é g é b e .  E z 
a történet egy másik 
történetet is megindít 
-  Miért  nem hozzák 
vissza a villa valamikori 

fényét, hogy újból a világ 
gazdag kalandorainak a 
találkozóhelye legyen?

Törvényes okai vannak, 
mondják az öreg halászok. 
A törvény szerint előre kell 
haladni. A villa pedig az 
előző évszázadba vinne 
vissza bennünket.
Szerző: Miodrag Baćanov
Fordította: Ibojka Guzsvány
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Od ove godine je Rezervat 
prirode “Gornje Podunavlje” 
u  društvu najvećih svetskih 
prirodnih dobara. Ovaj 
prirodni rezervat je svuda 
oko nas, a malo Apatinaca 
to oseti i primeti na najbolji 
način. Jedan od onih koji 
su iz svog dvorišta osetili 
dah Dunava i Zov prirode je 
mladi Apatinac Nikola Orelj 
koji već treću godinu sa 
timom  saradnika, volontera, 
pedagoga, ekologa i šest 
instruktora (svi profesori 
fizičkog vaspitanja), sa sve 
većim uspehom sprovodi 
projekat zvani Edukativni 
kamp “Zov prirode”. Kamp 
je smešten u srcu prirodnog 
rezervata, a praktično na 
samom obodu grada, u 
kući za odmor “Stari Dunav” 
koja sa svojom okolinom 
nudi sve što je potrebno 
za odmor, rekreaci ju, 
edukaciju i zabavu. Ove 
godine realizovane su 
ukupno 4 smene od po 25 
- toro dece u proseku. 

Učesnici kampa, deca 
uzrasta od prvog do osmog 

razreda osnovne škole na 
ovaj način dobijaju osećaj 
kvalitetnog i sadržajno 
i s ko r i š ć e n o g  l e t n j e g 
raspusta bez kompjutera i 
mobilnog telefona. Spavaju 
u šatorima, druže se, pevaju, 

nadmeću, ali sve po stručno 
urađenom planu aktivnosti 
koje obuhvataju  snalaženje 
u pr irodi  ,  ekološke 
radionice,  zabavne i 
edukativne igre u prirodnom 
okruženju, ali i obilazak 
G o r n j e g  Po d u n av l j a , 
vožnje Dunavom, pecanje. 
Mladi ljudi okupljeni  oko 
Udruženja “Eko tim” sve 
ovo sprovode razvijajući 
kod dece takmičarski duh, 
ali i osećaj zajedništva u 

Treća godina kampa “Zov prirode”: Raspust bez 
kompjutera i mobilnog telefona

prirodnoj sredini, jer tokom 
trajanja smene deca su 
podeljena  u četiri ekipe 
po sedam članova. Svaka 
ekipa ima svoje ime: 
VUKOVI – zemlja, ORLOVI 
– vazduh, FENIKSI – vatra, 
DELFINI – voda. Imaju 
takođe svoju zastavu i grb. 
Deca pri dolasku izvlače 
koju ekipu će da dobiju, a 
za svaku je zadužen jedan 
instruktor. Nakon izvlačenja 
dobijaju majicu i maramu 
sa obeležjima ekipe kojoj 
pripadaju. Podela na ekipe 
podrazumeva se samo u 
toku igara i takmičenja dok 

na predavanjima i za vreme 
obroka su svi zajedno. 
Deca kroz igre i takmičenja 
skupljaju bodove, tako da 
na kraju svake smene se 
proglašava plasman i dele 
nagrade. 

Sama kuća za odmor,,Stari 
Dunav“ je locirana na  
obali istoimenog kanala, 
nekadašnjeg glavnog toka 
velike reke. Kuća poseduje 
kuhinju, sanitarni čvor i 
tuševe. Pored kuće se 
nalaze tereni za odbojku, 
fudbal, basket, boćanje i 
viseća kuglana. Na kanalu 
može da se peca babuška, 
štuka, šaran… ili da se 
provoza čamcem. Kuća 
je idealna kao baza za 
obilazak Rezervata pešice 
ili biciklom, za ribolovce, 
fotografe ili ljubitelje ptica. 
Stari Dunav je vodeno 
stanište za mnoge vrste 
biljaka i životinja i posebna 

pažnja se  posvećuje 
održavan ju  eko loške 
ravnoteže  na  ovom 
prostoru. Kuća za odmor 
,,Stari Dunav“ je mesto za 
druženje, za opuštanje 
u zelenilu, mirisima i 
zvucima prirode Gornjeg 

Podunavlja. Sve ovo je 
uočio Nikola Orelj, prvo 
kroz svoj diplomski rad, a 
zatim uz podršku vlasnika 
kuće Branka Koraća  sve 
pretvorio u praksu i priču 
koja je tek počela, i sve više 
se širi.

Miodrag Baćanov
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Za više informacija obratite se putem 
sledećeg broja telefona : 

025/779-706

Pomeni i oglasi

Tvoja ćerka Vesna, zet Dušan i unučad 
Slađana i Mirjana sa porodicom.

Ožalošćena majka, deca i sestra sa 
porodicom

Njegova supruga Milka, ćerka Jasmina i 
unuka Petra

Ćerka Vesna, zet Dušan i unučad Slađana i 
Mirjana sa porodicom.

Jovo Rađenović
1933. - 2006.

Soka - Soja Rađenović
1937. - 2017.

Godine prolaze, a sećanja ostaju.

zahvaljujemo se svim dragim rođacima, prijateljima, komšijama i lovačkom 
društvu ,,Jelen” na izjavama saučešća, položenim vencima, cveću i ispraćaju do 

većne kuće. Hvala Vam.

Tužni smo što smo ga izgubili. Bol i tuga za njim ne prestaju.

Njen dragi lik večno će ostati u srcima.

Tužno sećanje 19.07. preminula je naša draga

Povodom smrti voljenog sina, oca i brata,

Četiri godine su prošle kako nas je napustio naš voljeni suprug, 
otac i deda

Gorana Ćosića
26.10.1960. - 22.07.2017.

Milan Škundrić
1934. - 2013.

Potrebni radnici samo sa EU pasošem za posao u 
Sloveniji u autoindustriji i industriji za preradu drveta. 
Prijava i osiguranje od prvog radnog dana. Smeštaj, 
hrana i prevoz do posla obezbeđeni. Uslovi odlični.

Kontakt telefon: 064/ 12 87 947
Izdaje se lokal sa magacinom u Prigrevici.  Ulica 

Vasilija Gaćeše 67.  Lokal ima video nadzor, 
dva klima  uređaja, izdaje se sa inventarom 

(police i rashladna vitrina).  Struja je odvojena i ima 
poseban sat.  Cena 100 evra + režije.

Kontakt telefon: 065/ 99 56 069

Izdajem dva lokala u strogom centru Apatina. Manji 
lokal je površine 15 m2, a veći 30 m2. Lokali su 

namenjeni za sve vrste delatnosti.

Kontakt telefon: 025/774-316 ili 064/ 03 95 353

Prodajem lepo očuvana “Bertoni” dečija blizanačka 
kolica, veoma povoljno.

Kontakt telefon: 060/ 31 20 444

Potrebna manja kuća ili dvorišni stan za 
iznajmljivanje u Apatinu, sa mogućnošću držanja 

kućnog ljubimca.

Kontakt telefon: 064/ 02 12 655

Potreban mi je posao. Posedujem sertifikat 
zavarivača, nemam radnog iskustva,  imam preko 40 

sati rada na t.i.g. sistemu varenja.

Kontakt telefon: 061/ 65 64 396

Prodajem dvosoban stan u centru Sombora, Venac 
Radomira Putnika, površine 55 m2, IV sprat.

Cena 20 000 evra, nije fiksna.

 Kontakt telefon: 066/ 33 42 87
 

Idući broj 025info nedeljnika biće u 
prodaji 17. avgusta 2017. godine. Vaše 

pomene i male oglase možete dostaviti 
najkasnije do 14. avgusta, do 12 sati, na 

adresi Petefi Šandora 57, Apatin.
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Nesvakidašnji koncert 
moskovskog KUD-a 
„Zlatna kapija“, održan 
u apatinskom Domu 
kulture, još jednom je 
potvrdio neraskidivu 
vezanost naroda Rusije 
i Srbije. 

Umetnici iz Rusije, po treći 
put među Apatincima, 
s u  s v o j i m  s k o r o 
dvočasovnim nastupom 
oduševili preko 300 
prisutnih gledalaca koji 
su iskrenim aplauzom 
pozdravljali izvođače, 
a ovi su im uzvratili 
vatrometom boja, ritma i 
veselih tonova . Muzikom 
i pesmom, gosti iz Rusije 
su prisutne proveli širokim 
stepama,  narodnim 
običajima, tradicijom 
hrabrih kozaka, tradicijom 
devojaka i momaka. 

P r a ć e n i  z v u k o m 
harmonike ko ja  je 
prepoznatljiv instrument u 
folkloru svih pravoslavnih 
naroda, članovi KUD-a 
iz Moskve su tokom 
celog koncerta držali 
pažnju prisutne publike, 
a domaćini su ovaj put 

bili gosti izvođača iz 
Rusije. Članovi GKUD-a 
„Dunav“ iz Apatina i Etno 
grupe „Etna“ su svojim 
kvalitetnim nastupom 
dopr ine l i  ukupnom 
povoljnom utisku, ali i na 
najlepši način povezali 
kulture dva bratska 
naroda. Vrhunac koncerta 
su na bini u zajedničkom 
kolu dočekali svi zajedno, 
izvođači i prisutna publika, 
a ovacije na kraju su 
mladi umetnici iz Moskve 
d o b i l i  i z vo đ e n j e m 
tradicionalnih srpskih 
pesama sa tematikom 
Kosova i pravoslavlja.    

- Publika nas je prosto 
nosila tokom koncerta. 
U takvoj atmosferi i 
naši mladi izvođači 
dobiju krila i daju svoj 
maksimum. Treći put 
smo u Apatinu, i uvek se 
rado vraćamo u vaš grad, 
rekla je nakon koncerta 
Natali ja Artjomova , 
rukovodilac ansambla i 
majka šestoro dece koji 
svi nastupaju u ovom 
ansamblu. 

I  ove godine,  KUD 

Ruska pesma u Apatinu: 
“Zlatna kapija” prijateljstva

OKC Apatin dobio novi 
filmski projektor. Investicija 
vredna preko milion dinara

Zahvaljujući  lokalnoj 
samoupravi, Opštinski 
kulturni centar Apatin dobio 
je novi filmski projektor.  
Na ovom digi talnom 
pro jektoru mogu se 
prikazivati sve 2D projekcije, 
te će bioskopski repertoar 
u našem gradu ubuduće 
biti bogatiji  za nove 
filmske žanrove, kao što su 
dokumentaraci, umetnički, 
eksperimentalni filmovi i 
slično.

- Konačno je napravljen 
iskorak u modernizaciji 
bioskopa jer smo do sada 
imali dva stara projektora, 
jedan iz 1933. godine, a drugi 
iz 60.-tih. Oni su konačno 
odloženi u hol ustanove, a 
Opštinski kullturni centar 
kreće u modernije doba. 
Iako je odavno postojala 
potreba za digitalizacijom, 
nismo imali sredstava da 
to učinimo, ali promenom 
perceprcije u odnosu 
prema kulturi u Apatinu, 
naišli smo na razumevanje 
lokalne samouprave i uspeli 
da nabavimo novi digitalni 
projektor, a čija je vrednost 
preko milion dinara, istakla 
je Danijela Obradović, 

vd direktora Opštinskog 
kulturnog centra, i dodala 
da će se i dalje na repertoaru 
apatinskog bioskopa moći 
pogledati i 3D filmovi, a što 
je posebno atraktivno našim 

najmlađim sugrađanima.

Vd direktora OKC Apatin 
najavila je i reviju starih 
filmova, a koji će se 
prikazivati preko starih 
k inopro jektora ,  pre 
nego što ih u potpunosti 
odlože kao eksponate. 
Danijela je mišljenja da 
će to posebno obradovati 
stariju publiku jer će na 
reviji, između ostalog, 
biti prikazivani neki od 
najboljih i najpopularnijih 
klasika iz oblasti filma.

Još jedna od novina u 
Opštinskom kulturnom 
centru svakako je i 
uređenje velike sale 
Doma kulture. Nakon 
dugih 20 godina, konačno 
je uređen i prostor ispod 
bine u kome se glumci 
spremaju za predstave.

- Sredili smo i okrečli 
p o d b i n s k i  p ro s to r , 
šminkernice i garderobu. 
Zaista je sve bilo u veoma 
lošem stanju, pošto se o 
tome nije vodilo računa 
više od 20 godine. 
Takođe, uredili smo i 
prostor u kom su stajali 
stari kinoprojektori, a u 
procesu smo i sređivanja 
poda odnosno parketa, 
rekla je Obradovićeva za 
025info.
Jelena Kosanović

„Zlatna kapija“ je u 
Apatinu boravio kao gost 
Udruženja „Pariotski 
front“ i opštine Apatin 
na  Međunarodnom 
kampu „Sabor 2017“. 

Nakon Apatina, članovi 
ruskog ansambla imaju 
ugovorene nastupe u još 
nekoliko gradova Srbije i 
Republike Srpske.  
Miodrag Baćanov
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Novi trijumf Marine Gajčin 
- Prva dama vojvodjanskog 

šaha

Uspešni rezultati KK Panonija - Blanka 
Barat prvakinja Vojvodine

Tradicionalno na terenu 
pored restorana ,,Plava 
ruža’’ u Apatinu odigran je 
humanitarni turnir u fudbalu 
na pesku, u organizaciji 
Kluba malog fudbala 
,,Apa-futsal’’.  Na turniru 
je učestvovalo ukupno 12 
ekipa, prikupljeno je 67.000 
dinara, a titulu najbolje 
ekipe osvojio je tim pod 
nazivom ,,Ljuta krilca’’ 
koji je u finalu savladao 
,,Matorce’’. Treće mesto 
pripalo je momcima iz tima 
,,Gurman‘‘ nakon pobede 
nad , ,AB Gradnjom‘‘ . 
Najbolji igrač turnira je Rajko 
Keravica (,,Ljuta krilca‘‘), 
najbolji strelac Ilija Šušnjar 
( , ,Gurman‘‘) ,  a najbolji 
golman Bojan Pavlović 
(,,Gurman‘‘). Prikupljena 
sredstva biće usmerena 
za lečenje Dragoljuba 
Prislingera iz Kupusine. 
Podsećamo, Dragoljub se 
leči na institutu za majku 
i dete u Beogradu od 
septembra 2016. godine 
zbog razvoja sindroma 
generalizovane hipotonije 
sa ugroženim respiratornim 
funkcijama. Neophodan 
mu je respirator za njegovo 
dvadesetčetvoročasovno 
disanje. Nabavka ovog 
instrumenta košta 8.000 
eura, koje porodica ovog 
mališana na žalost ne 
može da obezbedi. Ukoliko 
i vi želite da pomognete 
možete to učiniti tako što 
ćete uplatiti novac na račun 
Dragoljuba Prislingera 
koji se vodi kod Societe 
generale banke, broj 275-
0016618962626-59. Još 
jedna u nizu humanih akcija 
Kluba malog fudbala ,,Apa-

SPORT

Humani fudbaleri na pesku: 
Za malog Dragoljuba 

sakupljeno 67.000 dinara

futsal‘‘ je u potpunosti bila 
uspešna, a organizatori su i 
za sledeću godinu najavili 
nastavak tradicije odnosno 
o r g a n i z a c i j u  n o v o g 
humanitarnog turnira.

Marina Gajčin ,  članica 
,,Prigrevačkog šah kluba’’, 
na upravo završenom 
međunarodnom prvenstvu 
Vojvodine održanom u 
Novom Sadu ostvarila je još 
jedan fantastičan sportski 
rezultat postavši u svojoj 
šesnaestoj godini seniorska 
prvakinja Vojvodine u 
šahu. Nagoveštaj trijumfa 
našeg najmlađeg ženskog 
intermajstora viđen je već 
na samom startu turnira 
kada je Marina nakon dve 
uvodne pobede ostvarila 
i treću savladavši po prvi 
put u svojoj karijeri muškog 
velemajstora i to najboljeg 
turskog igrača svih vremena 
i prvog nosioca turnira 
velemajstora Atalika Suata. 
Vremena za slavlje, ipak, 

nema jer već sredinom 
avgusta Marinu očekuju 
reprezentativne obaveze 
na predstojećem ekipnom 
juniorskom prvenstvu 
Evrope koje će se održati 
u Poljskoj, a odmah zatim 
sledi i učešće na kadetskom 
prvenstvu sveta u Urugvaju.

Kajakaška sezona je u 
punom jeku, a u Kajak klubu 
“Panonija” ovog leta imaju 
tim koji nastupa u svim 
uzrasnim kategorijama. 
Od 21. do 23. jula u Bačkoj 
Palanci je održano Otvoreno 
prvenstvo Vojvodine u 
kajaku i kanuu. Od takmičara 

KK Panonija najveći uspeh 
je postigla Blanka Barat 
osvajanjem titule prvakinje 
Vojvodine u trci seniorki C1 
na 200 metara. Andrej Njari 
je osvojio dve medalje u 
konkurenciji juniora srebrnu 
( K1-500) i bronzanu (K1-
200). Ekipno u juniorskoj 

MK2-500 m     Sonja Urtajl-
Lana Šokac 3.mesto

MK1-1000 m   Lana Šokac  
3.mesto

MK1-1000 m   Mila Medić  
6.mesto

MK1-1000 m   Sonja Urtajl  
7 mesto

MK1-1000 m   Dajana Urtajl  
4.mesto

konkurenci j i  apat inski 
klub je zauzeo 9. mesto 
medju 25 klubova koji su 
se nadmetali.Istovremeno 
je u Rumi na Borkovačkom 
Jezeru održano 3. Kolo Mini 
kajak lige Srbije. Osvojene 
su dve medalje a mlade 
apatinske kajakašice dobrim 
rezultat ima najavl ju ju 
blistave karijere. Postignuti 
rezultati u kategorijama 
devojčica od 2005. do 2007.
godišta:




